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Проводжаючи у велике плавання 
наших сьогоднішніх випускників, 
я сподіваюсь, що в найближчому 
майбутньому на них чекає престижна 
й цікава робота, захоплююче життя, 
успіхи у всіх їхніх починаннях. За 
роки, які наші вихованці провели в 
академії, їм була надана можливість не 
тільки отримати якісну освіту, міцні 
знання в багатьох галузях науки, але й 
придбати неоціненний досвід творчого 
суспільного життя, реалізувати свій 
творчий потенціал на найвищому рівні.

У вихованні студентів визнається за 
вищу цінність орієнтація на особистість, 
пріоритетність духовної культури, 
ви-знання самобутності, неповторності, 
людської гідності кожного студента. 

Перед ректоратом та професорсько-
викладацьким колективом ЗДІА стоїть 
надзвичайно важливе й невідкладне 
завдання – виховання справжнього 
громадянина й патріота рідної землі, 
виховання студентської молоді, яка 
через кілька років стане «ядром» 
української інтелігенції. Майбутнє 
нашого народу залежатиме від 
зміс-ту цінностей, що закладаються 
у студентські роки та від того, якою 
мірою духовність стане основою їх 
життя. Формування національної еліти, 
сприяння збагаченню і оновленню 
інтелектуального генофонду нації, 
виховування різнобічно розвинених 
громадян — завдання, що завжди 
стоїть перед академією на одному рівні 
з підготовкою висококваліфікованих 
фахівців. Спостеригаючи за сьогод-
нішніми випускниками, ми бачимо 
— академія з цим завданням успішно 
впоралась. 

Проректор з НПР 

Доцент кафедри ПЗАС Безверхий А.І.: — Захист магістрів на кафедрі 
програмного забезпечення автоматизованих систем, як завжди, - на 
високому рівні!!!

Традиційно, захист 
кваліфікаційних 
робіт магістрів 
на кафедрі ПЗАС 
став об’єктом 
посиленої уваги, 
про що свідчить 
в і д с у т н і с т ь 
вільних місць в 
ауд. 40.  
Роботу ДЕК від-

крив її голова — професор Грищак В.З., доктор технічних наук, завідувач 
кафедри прикладної математики ЗНУ, та побажав магістрантам успішних 
захистів. Як завжди, теми кваліфікаційних робіт вразили різноманітністю 
та глибиною дослідження.  (далі на стор. 4).

Ось і закінчилася 
гаряча пора захистів 
дипломних робіт... Як це 
відбувалося – читайте в 
інтерв’ю наших авторів. 
І розпочинаємо ми з 
ректора академії 
В. І. Пожуєва.

“...В усі часи вища 
технічна освіта знач-
ною мірою визначала 
д о в г о с т р о к о в и й 
економічний розвиток 
країни, забезпечувала 

науково-технічний рівень усіх галузей економіки. Тому її якість має бути 
одним із пріоритетів державної політики України. 

Ми переживаємо важкі часи, але я переконаний — наш народ, наша 
країна, всупереч усім негативним факторам, геополітичним, економічним, 
історичним, не тільки вистоїть, але й зможе використовувати сьогоднішні 
труднощі як стартовий майданчик для майбутніх успіхів. 

Освіта — дієвий інструмент виховання. По-перше, тому, що вона є 
масовою, по-друге, через те, що за кожною кафедрою завжди стоять 
люди, які несуть слухачам великі знання та культуру. А головне ж, 
основний контингент, на який впливає освіта, — це молодь. Тому важко 
переоцінити роль вищих навчальних закладів у забезпеченні прогресу 
нашого суспільства, особливо у період виходу з кризового стану. Ми 
сподіваємося на те, що озброїли вас, наших сьогоднішніх випускників, усім 
необхідним для цього. Доказом сказаного стали захисти магістерських 
дипломних робіт і дипломних робіт спеціалістів. Вони всі без винятку 
пройшли на дуже високому рівні. Втішно підкреслити, що з цього року усі 
захисти в нашій академії проходять винятково державною мовою, а деякі 
випускники кафедри ПЗАС захищалися англійською мовою. 

Зі святом вас, друзі, й усього найкращого  вам в подальшому житті...



Про затвердження заходів щодо 
реалізації рішень колегії МОНУ від 
02.04.09р. “Мета реформ у ви-щій 
школі — якість і доступність освіти” 
доповідав В. І. Пожуєв. Згідно 
рішенням колегії керівникам ВНЗ, 
незалежно від форми власності, 
належить вжити низку заходів 
щодо стану забезпечення якості й 
доступності вищої освіти... 

Про роботу кафедри ГЕ 
доповідав декан ФЕЕ О. І. 
Чепрасов (голова комісії Банах 
В.А.).

Також було затверджено 
план роботи Вченої ради ЗДІА 
на 1 семестр 2009/2010 н.р. та 
внесені зміни до складу Вченої 
ради: виведено Осипову Л. В., 
Желябіна В. О., Герасімову А. (студентського 
лідера минулих двох років). Вакантні місця 
посіли завідувач кафедри ПіСМ В. І. Доненко, 
доцент кафедри фінансів І. О. Гнєушева та А. 
Хлєбнікова (президент Сенату ЗДІА). Таким 
чином, чисельний склад Вченої ради залишився 
незмінним.

Про рекомендацію до видання навчальних 
посібників з грифом інформував членів ВР ЗДІА 
начальник відділу інноваційних тех-нологій М. 
М. Турба.

Про друк “Збірника наукових праць 
Гуманітарний вісник Запорізької державної 
інженерної академії” № 38 доповідала головний 
редактор, декан ФМФ В. Г. Воронкова. 

Була присутня 
редактор газети 

Н. Юсупова.
Фоторепортаж — М. Ніколаєва

На початку червневого 
засідання Вченої ради 
ЗДІА ректор академії 
Во-лодимир Іванович 
Пожуєв привітав з 
«Нагородою Ярослава 
Мудрого» завідувача 
кафедри ОМТ професора 
Бориса Петровича Середу, 
вручив атестат професора 
ЗДІА Віталію Гавриловичу 

Чубу, який 21 червня відзначив 
70-річний ювілей. 

Також ректор вручив 
дипломи, грамоти та подяки 
студентам-будівельникам. 
Олександру Сафронову — три 
диплома за найкраще рішення 
завдань з дисциплін «Економіка 
будівництва», «Будівельне 
м а т е р і а л о з н а в с т в о » , 
«Ор-ганізація будівельного 
вироб-ництва». Дмитру 
Штейну та Олександру 
Сафронову  – «Подяка» за 
активну участь у змаганнях 
ІІ етапу Всеукраїнської 
студентської олімпіади та 
«Диплом» за 3 командне місце 
в змаганнях (спеціальність  
ПЦБ). 

Керівництво Харківського 
державного технічного університету будівництва та архітектури 
відзначило грамотами і керівників наших команд Доненко Василя 
Івановича та Балюка Сергія Васильовича. Крім того, нагороджено 
Дипломом ІІ ступеня Харківської національної академії міського 
господарства Ігоря Федорчука (ФБВР) за кращу доповідь на 
ІІ Всеукраїнській студентській науково-технічній конференції 
«Сталий розвиток місць».

Далі засідання відбувалося згідно порядку денному.

Чергове засідання Вченої ради ЗДІА 

(Початок на стор. 1). Роботи магістрантів Віктора Бабенка та 
Костянтина Семененка були присвячені дослідженню актуальної 
теми сучасного штучного інтелекту - поведінці віртуальних агентів 
у мультиагентному середовищі та моделюванню таких середовищ. 
Магістранти Олександр Бєльков та Іван Кулик присвятили свої 
наукові розробки аналізу великих масивів даних на прикладі бази 
даних приймальної комісії з метою виявлення закономірностей 
пов’язаних з подальшою успішністю студентів. 
Магістранти Станіслав Дударев та Владислав Пасічник під 
керівництвом проф. Шамровського О.Д. досліджували процеси 
керування вібраціями складних деталей за допомогою комп’ютера, 
а магістранти Дмитро Колесник та Віталій Ларкін одержали нові 
результати у дослідженнях нелінійної динамічної поведінки 
дискретних систем. 

Сучасні технології створення Web-порталів були предметом 
дослідження магістрантів Леоніда Фролова та Аніси Белькасем 
(остання робила доповідь та написала кваліфікаційну роботу 
англійською мовою). Дослідженню задач розпізнавання образів 
різної природи за допомогою нейронних мереж присвячені роботи 
магістрантів Ксенії Жук та Вікторії Коваль, 
а також Валентини Назаренко та Анастасії 
Довгаль. 
Вирішенню прикладних задач комп’ютерної 
графіки були присвячені кваліфікаційні 
роботи магістрантів Наталії Романенкової 
та Наталії Марченко. 
Усі захисти пройшли на високому науковому 
рівні, ДЕК високо оцінила кваліфікаційні 
роботи магістрів, усі оцінки – відмінні.

Захист магістрів на кафедрі ПЗАС, 
як завжди, —  на високому рівні


